
 
SKANDERBORG SKAKKLUB  

Afholder ordinær generalforsamling tirsdag, den 25. april 2023 kl. 19.00 i klublokalerne, 
Sundhedscentret, Sygehusvej 7, Skanderborg 

Dagsorden ifølge vedtægterne: 

1. Valg af dirigent 

1. Bestyrelsen foreslår Anders Hårup som dirigent 

2. Bestyrelsen foreslår Jonas Larsen som referent 

2. Bestyrelsens beretning 

3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab 

4. Fastsættelse af kontingent 

5. Bestyrelsens plan for aktiviteter i det kommende år 

6. Indkommende forslag (skal være formanden i hænde senest 3 dage før 
generalforsamlingen) 

1. Peer Jespersen:  Tidspunkt for kampstart flyttes til klokken 19:00.  
Begrundelse: Tidspunktet blev i sin tid flyttet til klokken 18:30 af hensyn til klubbens unge 
medlemmer. Nu kan de vælge at længden af en kamp forkortes til 1 time for hver spiller.  
Peer Jespersen  

2. Colin Watson: 2. hold har haft lang tur i år. Herning, Varde, Haderslev. 
Det er svært at finde nogle som vil kører, da det er på egen regning. Jeg skal virkelig 
bede til Kai til at får kørsel penge. Han siger selv at han skal ikke havde noget for at 
kører. 
Benzin i dag er ret dyr, og det koster at kører de lang tur. 
Jeg synes der skal være en kørsel pulje som dækker hold kamp kørsel. 
 

7. Valg 

Bestyrelsesmedlemmer: 
Torkild Salling, Formand - på valg (modtager genvalg) 
Kai S. Munk, Kasserer – ikke på valg 
Morten Rasmussen - på valg (modtager genvalg) 
Claus Qvist Jessen – ønsker at udtræde af bestyrelsen,  bestyrelsen foreslår Aske Brandtoft 
Jonas Larsen – ønsker at udtræde af bestyrelsen, bestyrelsen foreslår Nicolai Lõwenstein 
Bestyrelsessuppleanter 2 personer: 
Bjarne Berring Rasmussen – modtager genvalg 
Anders Nørløv – ønsker at udtræde af bestyrelsen. Bestyrelsen foreslår Nicolai Brondt 
Revisor: 
Bjarne Tornbjerg - modtager genvalg 
Revisorsuppleant: 
Peer Jespersen - modtager genvalg 
 
 



 
 
 

8. Eventuelt 

1. Oplæg fra jubilæumsgruppen 
2. 10. Maj kåres Bjarne B. Rasmussen som årets leder. 
3. Spørgsmål til deltagerne: 

1. Skal vi holde åbent i juni og juli ? 
2. Bestyrelsen vil gerne have en indikation af hvem der har lyst og mulighed 

for at hjælpe til med vores arrangementer. 
3. Hvad er interessen for at deltage i EMT-en i august? 
4. Hvem kigger i vores kalender (rullende og stor) ? 

Efter generalforsamlingen vil klubben være vært for et par stykker smørrebrød og 1 øl/vand samt fri 
kaffe. – Af hensyn til smørrebrødsbestilling er tilmelding nødvendig, send mail til  
kai.munk@gmail.com  ,  eller ring/sms til:  61132181. 

 

Referat: 

Ad 1: Anders Haarup blev valgt til dirigent. 

Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen (herefter GF) var lovlig varslet ved opslag på 
hjemmeside og udsendelse af mails. Konstaterede ligeledes, at GF var beslutningsdygtig, da mindst 
25% af A-medlemmerne var mødt op.  

Der var mødt 27 A-medlemmer og 2 B-medlemmer op til mødet. En enkelt havde givet en fuldmagt 
til Kai Munk. 

Jonas Larsen blev valgt som referent.  

 

Ad 2: Formandens beretning blev gennemgået af formanden Torkild Salling og godkendt. 

Formandens beretning: 

Klubben har i alt 63 medlemmer heraf 54 A-medlemmer, 5 B-medlemmer, men kun 4 
skoleskakmedlemmer.  

Vi startede sæsonen med Smuk Skak GM og succesfuld Smuk Skak EMT- turnering i august med 
10 + 102 deltagere. 

Vi havde vores sædvanlige turneringer med lidt opvarmning til at starte med og gennemførte så 

Klubmesterskabet med 24 deltagere og med Kai Munk som vinder. 

Før jul kom en Hurtigskakturneringen med kun 14 deltagere og med Claus Qvist vinder i gr 1 og 
med Carsten og Vibeke i gr 2 . 



 
Vi forsøgte igen vi at lave en turnering for 2. holdet, hvor de mødes indbyrdes for at få noget 
skaktræning og modstand på deres niveau, og få socialt samvær med deres holdkammerater. Der var 
kun 4 deltagere med Jonas Larsen som vinder. 

Efter jul afviklede vi vores traditionelle Nytårscup og By-mesterskab med 32 deltagere, hvor Kai 
Munk vandt pokalen. 

Endelig har vi haft et Lynmesterskab hvor Claus Qvist vandt. 

Senest havde vi engelsk aften med åbningsteori og spillede med engelsk åbning krydret med 
engelske lækkerier fra Colins hustru. 

Til holdskak har vi haft 4 hold tilmeldt. 

Vi gik efter guldet, men vandt sølvet i Ligaen – flot resultat. 

Så vi fik en flot 4. plads i 2. division, hvilket var over forventning. 

3. holdet fik en fornem 2. plads og 4. holdet en 6. plads 

Af enkeltpræstationer kan vi nævne: 

Jonas Bjerre, Mads Andersen og Filip Boe har gjort det flot på den nationale og internationale 
scene, med fornemme placeringer. 

For at hjælpe med udvikling af vore talenter, satsede vi igen i den forgangne sæson, med et større 
fokus på træning. Der har været desværre frafald af de unge, så det her mere været nye ansigter der 
er dukket op, som også var en hensigt med træningen forud for klubaftenen. 

Vi har ligeledes kørt træning af de mere øvede med Klaus Berg og ligaspillerne. Det har medført en 
efterspørgsel på yderligere træning. 

Endelig introducerede vi begrebet SkakCafé, som har fokus rettet mod nye, der vil prøve at snuse 
lidt til livet i en skakklub, for at opleve om det er noget for dem. Men også et sted hvor egne 
medlemmer kan få et spil skak, hvis de er ramt af et afbud eller måske ikke har tid til at deltage i en 
igangværende turnering, men som gerne vil i klubben for at spille skak. 

Per Buttenschøns donation til klubben bruger vi på udvikling af og støtte til unge ambitiøse spillere. 

Buttenschøn pokalen er ikke uddelt i indeværende år, men er planlagt til uddeling til 
jubilæumsfesten. 

Frivilliges arbejde. 

Igen en rigtig stor tak til Bjarne Rasmussen som altid varter os op og rydder af efter os og sørger for 
at der er drikkevarer, ostemadder oma. Han kommer typisk og gør klar kl 17.00 og lukker og 
slukker igen kl 23.30. 

Ligeledes skal han og Axel have en stor tak for jeres indsats med træning til skoleskak og de unge 
hver tirsdag. 



 
Det er derfor velfortjent at Bjarne får prisen som Året Leder 2023 af Skanderborg Kommunes 
Udvikling Kultur og Erhverv den 10.maj på Capri til den årlige Forårsfest for 
Borgerrepræsentationen. 

Også en stor tak til holdlederne ved Allan, Colin, Bjarne og Axel. Der bruger en del timer på 
mobilen for at sætte hold. Tak for jeres udholdenhed. 

I frivillige som stiller op til vore turneringer som Smuk Skak og dobbelt runder og andet - I skal 
være klar over hvor vigtigt det er I giver en hånd med. Vi kan simpelthen ikke lave sådanne 
arrangementer hvis ikke der er en stak frivillige som vil ofre tid på at hjælpe til. Det har bare så stor 
værdi – tak for det! 

Der bliver i øvrigt brug for jer igen i år til DM i pokalskak 28 maj og forhåbentlig en Smuk Skak 
arrangement i august igen i år. 

Tak til Claus fordi du er så flittig med herlige indlæg på vores hjemmeside. Det både sjovt og 
informativt. 

Også tak til Jubilæumsgruppen som har lavet nogle kanongode oplæg til vores 100 -års jubilæum. 

Desværre faldt projektet med en stormesterturnering sammen med Smuk Skak EMT , da der er 
sammenfald med World Cup, hvor Jonas Bjerre deltager og andre topspillere deltager. 

Vi glæder os til store Jubilæumsfest den 10 juni. 

Også en tak til bestyrelsen som har lagt mange timer i bestyrelsesopgaven hen over året. 

 

Ad 3: Fremlæggelse af det reviderede regnskab.  

Regnskab blev fremlagt og godkendt.  

Budgettet blev ikke fremlagt, men holdes til intern brug i bestyrelsen. 

 

Ad 4: Fastsættelse af kontingent. 

Kontingentet forbliver uændret, selvom vores kontingent til DSU er steget med 60 kr. per medlem 
til DSU.  

 

Ad 5: Bestyrelsens plan for aktiviteter i det kommende år. 

Den nye bestyrelse skal være med i fastlæggelse af målene for den kommende sæson.  
Så det vil blive offentliggjort før sommerferien. 

 

Ad 6: Indkommende forslag. 



 
6.1: Tidspunktet for kampstart flyttes til klokken 19.00 

Begrundelse: Tidspunkt blev i sin flyttet til kl. 18.30 af hensyn til klubbens unge medlemmer. Nu 
kan de vælge at længden af en kamp forkortes til 1 time for hver spiller.  

For småbørnsfamilier passer tidspunktet 19.00 bedre. 
Hvilken indflydelse har det på undervisningen for den tidlige træning. Bliver den flyttet tilsvarende? 

Sluttidspunktet vil så tilsvarende blive en halv time senere, hvilket er hårdt for dem som skal rydde 
op. Dette har også indflydelse på dem, som skal op på arbejde dagen efter.  

Forslaget blev nedstemt med stemmerne 17 mod 3. 7 undlod at stemme. 

 

6.2: 2. holdet har haft lange tur i år. Herning, Varde, Haderslev. 

Begrundelse: Det er svært at finde nogle som vil køre, da det er på egen regning. Jeg skal virkelig 
bede til Kai til at får kørsel penge. Han siger selv at han skal ikke havde noget for at kører.  
Benzin i dag er ret dyr, og det koster at kører de lang tur. 

Jeg synes der skal være en kørsel pulje som dækker hold kamp kørsel.  

Kai vil gerne slå fast, at det er bestyrelsen der fastsætter kørselspengene. Det kræver en distance på 
over 150 km.  

Formanden bemærker, at det vil være svært at fastsætte sådanne regler, da der er mange som kører 
selv, bor langt væk, etc.  

Formanden foreslår, at de som gør brug af fælleskørslen, selv yder bidraget på 1.30 kr. per km af 
dem, som gør brug af kørslen. 

Hos BMS blev man afregnet af klubben, hvis man blev bedt om at køre. Hvis man kørte selv, 
betalte man selv.  

Klubben skal afholdes udgiften, da penge mellem medlemmer kan skabe fnidder, når/hvis nogen 
glemmer at betale. Kan det afholde folk fra at deltage til holdkamp, hvis folk bliver pålagt at skulle 
betale for at køre?  

Det bliver bemærket, at det er bedre, at det er bestyrelsen, som fremsætter et forslag, som 
medlemmerne  tager stilling til.  

Forslag til afstemning: Indfør kørepenge til holdkampe når det er på udebane. Hvordan forslaget 
bliver, er alene op til bestyrelsen. 

16 for, 3 imod, 8 stemte ikke.  

Forslaget blev vedtaget, og det er nu op til bestyrelsen at få modellen udformet.  

 

Ad 7: 



 
Torkild Salling og Morten Rasmussen genvalgt. 

Claus Qvist Jessen ønsker at udtræde. Aske Brandtoft valgt. 

Jonas Larsen ønsker at udtræde. Nicolai Løwenstein er valgt. 

Bjarne Berring Rasmussen genvalgt  

Anders Nørløv ønsker at udtræde. Nicolai Brondt er valgt.  

Bjarne Tornbjerg genvalgt. 

Per Jespersen genvalgt. 

 

Ad 8:  

Ad 8.1: Oplæg fra jubilæumsgruppen.  

Indbydelse til jubilæumsfesten uddelt. Vil også blive sendt på mail og komme på hjemmesiden. 
Arrangementet afholdes d. 10. juni 2023. Deadline på tilmelding d. 8. maj 2023.  

Ad 8.2: 10. maj kåres Bjarne Berring Rasmussen som årets leder i Skanderborg.  

Bjarne blev indstillet af bestyrelsen og blev velfortjent vinder af årets pris.  

Ad 8.3: Spørgsmål til deltagerne 

8.3.1: Skal vi holde åbent i juni og juli. Klubben holder åbent i juni og sommerferie i juli.  

8.3.2: Hvem kan hjælpe til DM i pokalskak d. 28. maj. Jesper Pallesen og Vibeke Grue melder sig 
som frivillige. Bjarne Tornbjerg kan muligvis være dommer. 

8.3.3: Hvem er interesseret i at deltage i EMT’en til august. Cirka 8 deltagere giver udtryk for at de 
er interesseret. 

8.3.4: Europacup til Albanien 30. september – 8. oktober. Kun en har meldt sin interesse. Deadline 
d. 1. maj.  

Den usikre pris kan afskrække. Det vil løbe op i 8.000-9.000 kr. per person. Måske mangler der et 
budget? 4-5 mand viste interesse. Poul Nørgaard har bolden.  

8.3.5 Hvor mange kigger i den ”lille rullende kalender” på hjemmesiden? 

Hvem bruger den ”store kalender” på hjemmesiden? 

Hvem tjekker mail hver dag? 

8.3.6: Der er en del, som ikke får betalt i kaffekassen.  

Betal venligst på aftenen inden i går hjem.  



 
8.3.7: Ros til klubbens medlemmer, som er blevet gode til at rydde op og stille frem. Bliv ved med 
det! 

8.3.8: Overnatning til GM-turneringen. Der er kommet 10 tilbagemeldinger ud fra 60 medlemmer. 
Der kunne ønskes nogle flere. Indtil videre 3 som har tilbudt overnatning og 2 måske’er. 

 

Referent 

Jonas B Larsen 


